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Kázání Filipa Boháče při příležitosti svátku Cyrila a 

Metoděje 

Čtení: 1 Korintským 9, 19-23 

Lukáš 10:1  Potom určil Pán ještě sedmdesát jiných a poslal je před sebou po 

dvou do každého města i místa, kam měl sám jít. 

2  Řekl jim: "Žeň je mnohá a dělníků málo. Proste proto Pána žně, ať vyšle 

dělníky na svou žeň. 

3  Jděte! Hle, posílám vás jako ovce mezi vlky. 

4  Neberte si měšec ani mošnu ani obuv. S nikým se na cestě nepozdravujte. 

5  Když vejdete do některého domu, řekněte nejprve: `Pokoj tomuto domu!´ 

6  A přijmou-li pozdrav pokoje, váš pok oj na nich spočine; ne-li, vrátí se opět k 

vám. 

7  V tom domě zůstávejte, jezte a pijte, co vám dají, neboť `hoden je dělník své 

mzdy´! Nepřecházejte z domu do domu. 

8  A když přijdete do některého města a tam vás přijmou, jezte, co vám předloží; 

9  uzdravujte nemocné a vyřiďte jim: `Přiblížilo se k vám království Boží.´ 
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Vážené shromáždění, 

v tom evangelijním čtení jsme slyšeli, že kam chtěl Ježíš přijít, tam poslal dvojici 

učedníků. Kdysi dávno vyslyšeli takové poslání dva vzdělaní a oddaní bratři, 

Konstantin (později Cyril) a Metoděj. Přišli z Byzance roku 863, na pozvání 

knížete Rostislava. Byli vybráni pro znalost slovanského jazyka, a Cyril ještě 

před cestou vymyslel písmo kterým by takový jazyk šlo zapsat. Je to ta slavná 

hlaholice, které se později při upravování začalo říkat cyrilice, a je to takový 

základ pro azbuku. Do té Cyril přeložil evangelia, aby tomu naši předci rozuměli. 

Tehdy se to tu jmenovalo Velká Morava, a považovalo se to za křesťanskou 

zemi. Nebo spíše za křesťany dobyté území. Bylo to tu církevně spravováno 

pasovskými církevními představiteli, kterým šlo nejspíš o to, aby měli území. 

Kdežto Cyril a Metoděj přicházeli ve velice diplomatickém duchu a šlo ji 

opravdu o to, aby se ti Slované doslechli o té evangelijní dobré zprávě, kterou 

oni sami žili. Odvedli mimořádné pokojné dílo. 

Tehdejší kněží mluvili latinsky, bohoslužby byly taky v latině a nikdo tomu 

nerozuměl. A tak Cyril s Metodějem zavedli odvážně a bez svolení papeže 

slovanskou bohoslužbu. Brzy byli obžalování z hereze. Tehdy byly 

bohoslužebné jazyky jen 3 – hebrejština, řečtina a latina.  A většinová církev 

naprosto neuznávala, že by se o Bohu mohlo mluvit v nějakém jiném jazyce. A 

tehdy jsme bohoslužbou ve vlastním jazyce předběhli Němce, Francouze, 

Angličany i další národy. Slované na Velké Moravě slyšeli evangelium ve 

vlastním jazyce.  

Cyril s Metodějem založili taky školu pro 200 studentů, tehdy tam mohli chodit 

jen kluci. Mnozí z nich byli připraveni vstoupit do duchovenské služby, a tak se 

bratři obrátili na byzantského císaře, jestli by z nich neudělal biskupy, aby je 

mohli na Moravě vysvětit. V Byzanci to z politických důvodů nevyšlo. 

No oba bratři byli papežem předvoláni do Říma. Nabídku přijali a byli velice 

překvapeni, s jakou úctou se tam setkali. Cyril platil v té době za jednoho z 

nejvzdělanějších lidí v církevním prostředí. Byl mimořádně jazykově nadaný a 

před misí na Moravu byl posílán za Araby, Chazary a dalšími. I v Římě měl velké 

jméno. Papež jim schválil slovanskou bohoslužbu, což bylo velice neobvyklé. A 

nečekaně jim vyhověl v dalších dvou žádostech. Udělal z nich biskupy, aby měli 

církevní samostatnost a dovolil i užívání jejich překladu evangelia. 

Křesťanství bylo na Velké Moravě sice i před příchodem těch misionářů, ale jak 

to vypadalo? Z Bavorska přišli misionáři, kteří kázali cosi latinsky. Nikdo tomu 
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nerozuměl a nutili lidi, aby se dali pokřtít. Když lidé nechtěli, tak se začalo sahat 

po mečích. Vznikaly konflikty a bylo to dost nešťastné.  

Nakonec, po smrti Cyrila i Metoděje byla slovanská bohoslužba zakázána, 

většina knih napsaných hlaholicí byla spálena. A historikové jsou odkázáni 

pouze na zmínky z okolních zemí. Duchovní vládu převzali němečtí kněží, 

bohoslužby byly zase v latině a lidi tomu opět nerozuměli. 

Dosáhlo se tím toho, že se slovanské písmo, kultura a bohoslužba rozšířila na 

východ, do Srbska, Ukrajiny, Bulharska atp. Tohle vše jsou historické události, 

fakta, data, pravděpodobné hypotézy. 

 

Evangelium, které oni dva naplnili, slyšíme dnes my. A tak to má oslovit i nás. 

Kolem nás je mnoho oblastí, vztahů, kde je Boží přítomnost téměř neznatelná. 

Už i to, že se pohybujeme v prostředí, kterému Bůh nic neříká, to je takovou 

příležitostí, které se kdysi chopil Cyril s Metodějem. A možná – ačkoli mluvíme 

česky – je to podobné v tom, že před těmi dvěma bratry mluvili místní duchovní 

řečí, které tu nikdo nerozuměl.  

Existuje i dnes taková zvláštní řeč, církevština. Ta řeč používá slova a formulace, 

které jinde jen tak neuslyšíte a je to hodně vysoká laťka pro někoho, kdo 

nestudoval teologii. Lidé mimo církev, ale i konfirmandi a mládežníci dělají 

prudérní obličeje, a všelijak se uculují, když slyší výrazy jako – Boží milost, 

pokání, Boží prozřetelnost, velekrál všehomíra, Boží milosrdenství atp. Přijde 

mi šikovné, když posluchači mají aspoň nějakou malou šanci rozumět tomu, 

kdo k nim mluví.  

Myslím, že o něčem takovém mluví apoštol Pavel v 1 Korintským 9, 19-23: 

„Jsem svoboden ode všech, ale učinil jsem se otrokem všech, abych mnohé 

získal. Židům jsem byl židem, abych získal židy. Těm, kteří jsou pod zákonem, 

byl jsem pod zákonem, abych získal ty, kteří jsou pod zákonem – i když sám pod 

zákonem nejsem. Těm, kteří jsou bez zákona, byl jsem bez zákona, abych získal 

ty, kteří jsou bez zákona – i když před Bohem nejsem bez zákona, neboť mým 

zákonem je Kristus. Těm, kdo jsou slabí, stal jsem se slabým, abych získal slabé. 

Všem jsem se stal vším, abych získal aspoň některé. Všecko to dělám pro 

evangelium, abych na něm měl podíl.“ 

 

A druhá věc toho všeho není o řeči, o jazyce, který může být nesrozumitelná. 

Druhá strana mince je o jednání, o skutcích, o tom, co jaké kvality a hodnoty se 

skrze naše jednání vlastně realizují. 
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Já tady mám citát Ježíšovy řeči z Matoušova evangelia.  

 

Matouš 25, 35-40: Neboť jsem hladověl, a dali jste mi jíst, žíznil jsem, a dali jste 

mi pít, byl jsem na cestách, a ujali jste se mne, byl jsem nahý, a oblékli jste mě, 

byl jsem nemocen, a navštívili jste mě, byl jsem ve vězení, a přišli jste za mnou.‘ 

Tu mu ti spravedliví odpovědí: ‚Pane, kdy jsme tě viděli hladového, a nasytili 

jsme tě, nebo žíznivého, a dali jsme ti pít? Kdy jsme tě viděli jako pocestného, a 

ujali jsme se tě, nebo nahého, a oblékli jsme tě? Kdy jsme tě viděli nemocného 

nebo ve vězení, a přišli jsme za tebou?‘ Král odpoví a řekne jim: ‚Amen, pravím 

vám, cokoliv jste učinili jednomu z těchto mých nepatrných bratří, mně jste 

učinili.‘ 

 

Nejen řeč, přednášky, slovíčka atp. ale skutky, jednání. Tam, kde se mezi lidmi 

děje dobro, tam kde jsme schopni si něco odpustit, kde jsme schopni se mít 

rádi, kde nebudeme sobečtí – tak tam se mezi nás dostává Bůh. A třeba o tom 

ani nevíme, protože tu jeho přítomnost z nějakého důvodu očekáváme jinak. 

Třeba že se kolem rozsvítí světlo, nebo že přijde vidění, blesk nebo tak něco. A 

v tomhle je právě důležitá ta tělesná, lidská složka v Bohu – Ježíš Kristus. Ježíš 

Kristus je taková ukázka Boha v lidské podobě – v církevština se tomu říká 

„zjevení.“ A Ježíš mluví dost suverénně o tom, že kde se uvádí do chodu láska, 

tam jde o Boží věci.  

Ať budeme hovořit jakoukoli řečí, tak je univerzálním jazykem všech lidí láska. 

To je něco, na co mají všichni lidé po zeměkouli čidlo. Po tom vlastně všichni 

lidé v jádru touží, i ti nejvíce zranění a po lásce hladovějící lidé jejichž chování 

bývá složité a často agresivní.  

Nechme se inspirovat tím odvážným počinem který provedli bratři Cyril a 

Metoděj. Kde můžeme, mluvme srozumitelně o Bohu – pokud se nám dostává 

slov. A nezapomínejme na to, že slovy to nekončí. Že to velké dobro stojí za to. 

Že o dobro stojí za to usilovat i když se nevyplácí. A že se to nedělá pro odměnu, 

nebo ze strachu před zlým Bohem, ale prostě pro dobru samo. Stojí za to o něj 

usilovat i v jednání – a to přesto, že budeme selhávat, tak to chodí. Modleme 

se, abychom se znovu napojili na ten pramen všech dobrých věcí, které proudí 

od Boha. 

Amen 
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Modlitba Daniela Matějky 
 

Hospodine, tvá moc, tvé tajemství nechávají člověka beze slov.  

Budí bázeň i strach. 

Ale je to zvláštní dar, protože kdo tohle zná, tuhle bázeň před tebou, ten jakoby 

byl silnější a pevnější vůči všem těm dalším malým či větším strachům tohohle 

světa. 

Pane, přiznáváme, že často silní nejsme, když na tebe zapomeneme a chceme 

v našich životních bojích spoléhat jen na naši vlastní sílu. 

Když měříme problémy kolem nás jen našimi vlastními schopnostmi, končíme 

vystrašení, zlomení. 

Tvá síla to je, co nás činí pevnými a dává sílu pokračovat v cestě. 

Pane, děkujeme, že se tě smíme bát a že se tak nemusíme bát ničeho jiného. 

Děkujeme, že i v té bázni před tebou smíme poznávat, že ty jsi láska. Ovšem 

láska tak obětavá i život probouzející, že se tají dech. 

Prosíme prodchni naše životy svým Duchem.  

Naplň tuhle chvíli pro vzdálené i blízké. 

 

Daniel Matějka při bohoslužbách v Moravči 

 

 

 

Co mě zaujalo v bibli v době ochrany před 

koronavirem 
Jiří Mrázek, Evangelium podle Matouše 

 

 

Matouš 16:25-26  5 Neboť kdo by chtěl zachránit svůj život, ten o něj přijde; 

kdo však ztratí svůj život pro mne, nalezne jej.   

 

Volně bychom mohli parafrázovat: kdo si chce stůj co stůj zachránit vlastní kůži, 

ten více ztratí, než získá. 

Je tu riziko, že se člověk může soustředit na ten svůj život perfektně a 

perfekcionisticky, a ten život mu přitom proteče mezi prsty. 

Anebo ho může riskovat, vydat všanc, obětovat – a naplní ho. 
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Soustředění a ochraňování vlastního života můžeme mít nejrůznější podobu. 

Může to být shromažďování do stodol, ale třeba i nějaké rigidní (strnulé) 

dodržování nějakých pravidel a zásad, které si člověk zabsolutní. 

  

Přežije ten, kdo nemá strach o svůj život. Kdo hledá a žije život, který má smysl, 

může na to i doplatit, nebývá to vždy způsob, jak se dožít dlouhého klidného 

stáří. Kdo však takto paradoxně přišel o život, protože mu šlo „o život, který má 

smysl“, ten (v té smrti) život najde. Navzdory smrti najde něco, co tomu životu 

dalo smysl, který mu ani smrt nemůže vzít. 

 

 

 

 

Lži o Bohu, kterým věříme 
  

je název knížky W. M. Paul Younga, kterého možná znáte jako autora 

zfilmované knihy Chatrč. Narodil se v Kanadě, ale spolu s rodiči – misionáři – 

vyrůstal v prostředí kmene v horách někdejší Nové Guineje stejně jako kdysi v 

době kamenné. Jako dítě a mladý dospělý prožil těžké věci a nyní vnímá Boží 

přítomnost jako „marnotratnou milost“. 

 

Tato knížka nabízí podněty k přemýšlení o tom, jak tradiční církevní postoje 

zformovaly (a možná zdeformovaly) obraz Boha do podoby, která se nám – 

lidem hodí a líbí. A co když je Bůh úplně jiný? Co když neexistuje žádný „plán“ 

pro náš život, ale existuje vztah, v němž nás Bůh neustále zve ke spolupráci při 

tvoření? Bůh nechce být první položkou na seznamu (prioritou), ale chce být 

středem všeho. 

 

Líbí se mi autorova otevřenost a jeho pojetí víry jako pozvání do vztahu 

svobody a důvěry.  

Doporučuji knížku plnou živých zkušeností a osobní otevřenosti. 

          

Ester Čašková 
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Rozhovor s Miluší Přádnou 

 

 
  

 

Jaké jsou vaše vzpomínky na dětství? 

Byli jsme sousedi hned vedle fary. Dobře si pamatuji na br. faráře Nechutu. Měli 

hodně ovoce, zatímco my jsme toho tolik neměli, nějakou hrušku, jablko. 

Maminka mě na faru posílala s mlékem, vajíčky, máslem a paní farářová mi dala 

jablka nebo hrušky. Maminka nám pak upekla štrůdl nebo švestkové knedlíky. 

Br. faráře Nechutu jsem měla ráda. 

 

Nebyl přísný? 

Měl hezký vztah k dětem. Chodili jsme na náboženství, to se konalo v týdnu. V 

neděli jsme chodili do kostela s rodiči. Na náboženství nás chodilo docela málo.  

Například si pamatuji, že na Vánoce nám br. farář dával naučit verše z Bible a 

ty jsme potom říkali. Bohoslužby byly v zimě v modlitebně na faře.  
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Pamatujete si, jak to bylo u vás doma na vánoce? 

O vánocích jsme doma zpívali po večeři u stromečku. Zpíváme dodnes, je to 

zvyk jak naší rodiny, tak rodiny manžela, kam jsem se v šedesátém roce 

přistěhovala. Zpíváme z evangelického zpěvníku, např. Narodil se Kristus Pán, 

Tichá noc, Čas radosti veselosti, Slyš jaká to libá píseň, apod. Pak se rozdaly 

dárky.  

 

Chodila jste na náboženství jen do Strměch? 

V Pelhřimově jsem chodila do měšťanky do dívčí školy. Pan farář v týdnu 

dojížděl do Pelhřimova. V kreslírně jsme se sešli na náboženství, byli tam i kluci. 

Já jsem přinesla třídní knihu a pan farář zapisoval docházku. Chodil tam např. i 

Jan Zavadil a další. Bylo to začátkem padesátých let. 

 

Pamatujete si na konfirmaci? 

Konfirmovaná jsem byla v roce 1952. Na cvičení jsme chodili na faru. 

Konfirmovaní jsme byli tři holky a jeden kluk. 

 

Bylo to přísné? 

Na konfirmační cvičení jsem chodila ráda. Kurátorem byl můj pozdější tchán 

František Přádný, to jsem samozřejmě nevěděla, že bude mým tchánem. V 

kostele jsem ho také potkávala jako presbytera. Byl jeden z těch, kdo nás 

zkoušel. 

 

Manžel byl tedy také evangelík... 

Vdala jsem se sem v šedesátém roce. Přestěhovala se k manželovi - Branišov-

Lampus. Manžel se narodil do evangelické rodiny, konfirmovaný byl ale v 

Opatově. Do Strměch jsme chodili pěšky v zimě v létě. Když to šlo, jezdili jsme 

na motorce.  Když bylo sněhu moc, nemohli jsme jít vůbec.  Pamatuji si – to už 

jsme měli děti, jednou jsme je zkusili vzít na motorce. Manžel měl dceru před 

sebou a já syna před sebou. Jeli jsme přes Střítež, bylo to hodně nebezpečné. 

Dojeli jsme, ale už jsem to nechtěla opakovat. Pak už jsme chodili jen pěšky. 

Pěšky chodily děti i na náboženství.  
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Kde jste pracovala? 

Do práce jsme chodily se sousedkou do Branišova. Chodili jsme do JZD do 

rostlinné výroby. Dělala jsem, co bylo potřeba. Později mi manžel koupil 

babetu. To bylo o mnoho lepší. Chodili jsme od osmi do dvanácti a pak od dvou 

do šesti. Na poledne jsem chodila domů, děda topil, musela jsem uvařit a pak 

jsme zase šli, abychom to na druhou stihly.  

V osmdesátém roce jsem měla úraz a pak už jsem nemohla dělat těžkou práci 

na poli. Doma jsme stejně měli drůbež, prase, krávu. Tu krmil praděda, já ji 

dojila. Částečně jsme tedy byli soběstační. Takže práce bylo doma vždycky dost. 

 

Chléb jste si pekli? 

Chléb jsme kupovali. Dříve ho pekla manželova maminka. Měli jsme taky 

drůbež, krůty, kačeny, takže maso jsme moc kupovat nemuseli.  

 

Jaké to je být evangelíkem? 

To vědomí mě posilovalo. Setkání s lidmi v kostele provázela důvěra v 

náročných dobách. V kostele se vlastně sešla rodina. Být evangelíkem znamená 

být členem jedné rodiny. Myslím, že je to velmi důležité i v dnešní době, která 

je hodně uspěchaná a lidi nemají na sebe čas. 

 

Mohu si dovolit důvěrnou otázku, jak vám víra pomohla osobně? 

Víra, modlitby a bible mi moc pomohly v době, kdy mi umíral manžel. Hodně 

jsem v té době četla z knížky Na každý den, kterou manželovi v nemocnici 

věnoval br. farář Soušek.  

 

 

Za rozhovor děkuje Petr Turecký 

 

 

 

 

 

 

 

 



10 

 

 

INSPIRACE OBRAZEM 

Tereza Říčanová, Z cyklu: Stvoření světa,  

Technika linoryt, vlastní náklad, kolorováno, oboustranný tisk, 2017 

 

 

 

 
 

 

 

Ukázka z knihy Tomáše ze Štítného 
Knížky šestery o obecných věcech křesťanských  

Pokračování… 

 

Tomáš Štítný ze Štítného (* kolem 1333 – † mezi 1401 a 1409 Praha)  

Zdroj textu je přístupný volně na internetu: 

https://sources.cms.flu.cas.cz/src/index.php?s=v&cat=19&bookid=639 



11 

 

  

 



12 

 

  



13 

 

  
 

 

Očima en Plain air. Podzimní výstava v Pelhřimovské 

modlitebně 

 

 
 

Skupinová výstava Očima en Plain air spojuje výtvarníky z našeho regionu, kteří 

si dali za úkol během určité časové osy zpracovat svá díla v plenéru v místech, 

které dobře znají a ke kterým mají určitý vztah. 

Koncept výstavy zůstal otevřený. Pojem plenér se zde vymyká tradičnímu 

významu, který se ukotvil především na přelomu 19. a 20. století, kdy dílo ve 

volném prostoru přírody od začátku vznikalo a bylo dokončeno. Upřesnění v 

názvu Očima en Plain air nás vede k pojetí myšlenky, že samotné vnímání 

krajiny se stává tvůrčí záležitostí. Oči jsou pro výtvarníka zásadní smyslový 

orgán, kterým zkoumá především povrch věcí. Člověk ve své celistvosti však 

možná ani není schopen zůstat pouze při povrchu. Zvlášť pokud jde o místa tak 

důvěrně známá jako je například krajina okolí domova. Vzpomínky na 

povědomá místa, proběhlé události i pozapomenuté pocity vystupují z 
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podvědomí a spolupodílí se na vnímání krajiny, jejích tvarů, barev i vůní. 

Umělecký akt, v našem případě především malba se tak stává ilustrací meditace 

nejen nad známou krajinou a její harmonií a kompozicí, ale i nad vlastním 

vztahem k ní. 

 

Petr Šeda  

 

 

Vystavující malíři: 

 

Josef Šeda, malíř, hudebník a básník. Stoupenec undergroundu, perzekvován 

minulým režimem. Původně rodák z Humpolce nyní žijící v Mysletíně. Hraje ve 

skupině Nevidim, člen Samotagu. 

Tereza Říčanová, učitelka, spisovatelka, grafička a ilustrátorka, vyrábí sýr a 

tančí o něm divadlo Kozí kraviny. Pořádá tábory pro děti se zaměřením na 

linoryt. Žijící a tvořící v Mezné i po světě. Ráda maluje na sklo a tvoří na svém 

knihtisku. Zaznamenává události v Mezné a zachraňuje lesy.  Iniciátorka 

plenérů. 

Marek Fexa – v současnosti se věnuje „polockovské“ tvorbě, malíř žijící na 

Vysočině, učitel, chovatel, sochař. Rád vytváří stavby ze dřeva a fotí. Pracuje s 

šablonami, vnímá krajinu a maluje její třetí abstrahující rozměr. Iniciátor 

plenérů. 

Jakub Minářů, teoretik umění, malíř, performer, spisovatel, výrobce objektů ze 

dřeva, participant ekolog a zelinář. Člen (stejně jako ostatní vystavující) 

hudebního uskupení Samotag. Kuba sedm let tvoří na Vysočině, přebývá ve 

Starém Pelhřimově, odjíždí za prací instalovat výstavy. Vytváří cyklus sádrových 

obrazů s názvem Proto – Cité. 

Martin Jelínek, student grafické školy, básník, píše divadelní hry; performer, 

iniciátor demonstrací,  výstav a performancí. Žije převážně v Jihlavě a v 

Poděbradech. Tvoří s inspirací v přírodě a v řeckých bájí. Obdivuje některé 

ruské autory. 

Eva Frühaufová, performerka, básnířka. Věnuje se kresbě, linorytu, loutkaření, 

zavařování. Pořádá tvořivé workshopy. Žije střídavě na různých místech 

Vysočiny. Píše do kulturních novin příspěvky o umění. Iniciátorka plenérů. 
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YMCA Pelhřimov 

 

Během prázdnin došlo k oficiálnímu založení YMCA Pelhřimov. Aktivity během 

léta a podzimu probíhají ještě pod záštitou YMCA Jindřichův Hradec, např. naše 

letošní 2 tábory MoraVlčice a Valkounov. MoraVlčice je tábor pro rodiny s 

dětmi, letos byl ve stylu Ferdy Mravence, děti se kromě dalších postav potkaly 

i s Beruškou a Broukem Pytlíkem a naučily se, co znamená pracovat pro 

společné blaho celého mraveniště. Valkounov je tábor pro školní děti a letos 

nás zavedl do starých řeckých bájí a pověstí. Kromě her, vyrábění, starostí 

kolem zajištění běhu tábora jsme si užili i návštěvu hasičů a outdoorové 

aktivity. Konec YMCA prázdnin pak zakončilo soustředění TenSing Pelhřimov, 

které proběhlo na faře v Moravči. Díky pelhřimovskému sboru ČCE se nám letos 

podařilo otevřít od září nové YMCA centrum v Růžové ulici 82 (v budově sboru), 

každé úterý a čtvrtek 12.30-17.00 je zde otevřena Čekárna. Čekat mohou 

studenti ZŠ a SŠ mezi kroužky, na autobus nebo se zastavit na čaj, zahrát si 

stolní hry nebo si udělat domácí úkol. V této době je přítomen i YMCA 

dobrovolník, který může děti např. poslat v určitý čas na kroužek a autobus dle 

domluvy s rodičem. Každý čtvrtek od 15:30 - 17:00 probíhají v YMCA centru 

zkoušky TenSingu (pěvecký sbor a kapela pro všechny od 12 do 19 let). V pátek 
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od 13.15 do 14.15 bude v YMCA centru klubík pro menší děti (3-6 let) a od 15 

do 16 h oddíl Ježečci pro školní děti se zájmem o skauting (2.-5.třída). Každé 

úterý od 17 hodin se schází menší i větší fotbalisti na hřišti v Nové Cerekvi.  Více 

informací o našich aktivitách na  

https://www.facebook.com/ymcapelhrimov/ nebo na tel. 728477856 

Lucie Křivohlavá 

 

 

 

Nové staršovstvo v Pelhřimově-Strměchách 
 

Na sborovém shromáždění v Pelhřimově dne 28. 6. 2020 bylo zvoleno nové 

staršovstvo: Eva Hlavičková, Jana Cézarová, Martin Toman, Michael Petlan, František 

Poslušný, Vlastislav Větrovský, Pavel Kuzdas, Miloslav Morava. Náhradníci: Jan Zavadil, 

Rut Štěrbová. Na první schůzi nového staršovstva byla kurátorkou sboru zvolena Eva 

Hlavičková. Místokurátorem sboru byl zvolen František Poslušný. 

 

 

 

 

RECEPTY ŠTĚPÁNKY HÁNOVÉ 
 

 

ŽEMLOVKA 

Suroviny: 3-4 starší rohlíky (i více), mléko, jablka, skořice, cukr, tvaroh, 2 vajíčka, tuk na 

vymazání pekáče. 

Postup: Rohlíky nakrájíme na kolečka a namočíme v mléce, vykrájime jablka, utřeme 

tvaroh s cukrem, možno i s dvěma žloutky (tvaroh mohou být i 2), ze dvou bílků 

vyšleháme sníh, přidáme do něj trochu cukru. Pak už jen vymažeme pekáček a klademe 

vrstvy: rohlíky, jablka na plátky posypeme skořicí a cukrem, rozetřeme tvaroh, nakonec 

zase vrstva rohlíků. Dáme péct do trouby a hlídáme, až se vše propeče a rohlíky jsou 

dozlatova. Pak povrch, rohlíky, potřeme ušlehaným sněhem a znovu vložíme do trouby, 

pouze na chvilku, až sníh vyběhne a je dorůžova. Tak dobrou chuť!   
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VLOČKOVÉ KARBANÁTKY 

Suroviny: několik druhů ovesných vloček (jemné, pšeničné, sójové, žitné, jáhlové…), 

zmražená zelenina mrkev, hrášek kukuřice, cibule, 4 až 5 stroužků česneku, 10 dkg 

nastrouhané sýra, vejce, hladká mouka. 

Postup: Nejprve namočíme vločky do vody, necháme třeba 2 hodiny namočené. 

Zeleninu uvaříme, cibuli nakrájíme, česnek utřeme, sýr nastrouháme. Pak to vše 

přidáme do mísy k vločkám, přidáme vejce, a ještě trochu zahustíme moukou. Možno 

přidat nakrájenou šunku. Jo a samozřejmě osolíme, možno přidat trochu majoránky. 

No a pak tuto vynikající hmotu smažíme na lívanečníku z obou stran. Vynikající i 

zastudena, naše děti se po tom můžou utlouct! 

 

 

BOHOSLUŽBY, pravidelné akce  

 

PELHŘIMOV-STRMĚCHY 

Bohoslužby se v Pelhřimově konají každou neděli od 9hod. Ve 

Strměchách od 11hod. Od listopadu se budou konat bohoslužby ve 

Strměchách každou sudou neděli. Shromáždění Církve bratrské se koná 

každou lichou neděli v 15hod. u Hladíků. 

Pokud se budou konat ve Strměchách společné bohoslužby – budou 

začínat od 10hod.  

DÍKUČINĚNÍ: Strměchy 4. října, začátek bohoslužeb od 10. hod. 

Bohoslužby s hostem: Ladislav Moravetz. 25. října. 

Biblické hodiny začnou od října, každou středu 

v 17,30hod. 

Děti se schází k výuce náboženství každý pátek od 

14,20hod. Následují Ježečci s Lucií Křivohlavou. 

 

https://www.facebook.com/CCEPelhrimovStrmechy/ 

https://ccepelhrimovstrmechy.blogspot.com/ 
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MORAVEČ 

Bohoslužby se v Moravči konají každou neděli od 9:30. I 

po skončení karantény pokračujeme ve vysílání přes 

internet, přenos najdete vždy chvíli před půl desátou na 

této adrese: 

https://www.youtube.com/user/danielmatejka/videos  

Zadáním „bohoslužby moraveč“ do vyhledávače na 

youtube.com naleznete i záznamy přenosů dřívějších.  

 

 

 

OPATOV 

bohoslužby: 10:00 

děti: Pondělí od 16:30 na faře 

biblická hodina: Každé úterý od 18:30 v KVIC Opatov 

 

HUMPOLEC 

bohoslužby: 8.30 

Farář Filip Boháč se pokusí na každou neděli vyrobit 

krátké video s názvem „MINIBOHOSLUŽBY.“ To 

najdete na webu YOUTUBE u profilu „Filip J. Boháč.“ 

Nebo pomocí QR kódu. 

 

 

Každý den můžete slyšet zamyšlení nad biblickým textem zde: 

https://soundcloud.com/ecirkev 
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ADRESY, KONTAKTNÍ ÚDAJE 

 

 

Sbor ČCE PELHŘIMOV-STRMĚCHY 

Růžová 82, 393 01 Pelhřimov, mobil: 774 600 529, 

alternativní adresa: 

Strměchy č. 13, 393 01 Pelhřimov, email: 

farsborstrmechy@cmail.cz 

Číslo účtu: 135626211/0300 

 

Sbor ČCE MORAVEČ 

Moraveč č. 35, 393 01 Pelhřimov, tel: 565 394 269, web: 

www.moravec.evangnet.cz (rss), email: 

moravec@evangnet.cz 

číslo účtu - POZOR NOVÉ od jara 2020: 2001768838 / 2010 

 

Sbor ČCE OPATOV 

Opatov č. 10, 588 05 Dušejov, mobil: 604 169 503, web: 

www.opatov.evangnet.cz (rss) 

email: opatov@evangnet.cz 

číslo účtu - 264010499/0300 

 

Sbor ČCE HUMPOLEC 

Husova 143, 396 01 Humpolec, email:  

humpolec@evangnet.cz 

Číslo účtu - 0620236399/ 0800 
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